
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 24. april 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 758

Vil ministeren oplyse følgende i forbindelse med orienteringen om fund i vandværk af

nedbrydningsproduktet chlorothalonil-amidsulfonsyre, jf. MOF alm. del – bilag 532:

– Hvad er årsagen til, at regionerne begyndte at screene for stoffet chlorothalonil-amid-

sulfonsyre?

– Har myndighederne modtaget advarsler om, at chlorothalonil-amidsulfonsyre kunne

nedbrydes til grundvandet tidligere, eller direkte opfordringer til at screene for stoffet?

– Hvorfor har myndighederne ikke tidligere screenet for chlorothalonil-amidsulfonsyre i

drikkevandsovervågningen?

– Er det nødvendigt at sætte foranstaltninger i værks omkring punktkildeforureningerne,

hvor chlorothalonil-amidsulfonsyre er fundet i det øvre grundvand?

– Påtænker myndighederne at undersøge, hvordan chlorothalonil-amidsulfonsyre spre-

des fra punktkilderne?

– I MOF alm. del – bilag 532 oplyser ministeriet, at ”Regionerne har dog også gjort to

fund i drikkevandsboringer over den sundhedsmæssige grænseværdi på 0,01 mikro-

gram/liter”. I hvor mange drikkevandsboringer er der screenet for chlorothalonil-amid-

sulfonsyre?

– Hvor i landet er fundene af chlorothalonil-amidsulfonsyre gjort?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Rabjerg.Madsen@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen

formand
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